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In reactie op het schriftelijk verzoek van de Voorzitter van de commissie voor 
Binnenlandse Zaken en de Hoge Colleges van Staat / Algemene Zaken en Huis 
van de Koning doe ik u hierbij de antwoorden toekomen op de gestelde vragen 
over het interbestuurlijk programma (IBP) van de leden van de PVV-fractie van 30 
april 2020. 
 
De minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, 
 
 
 
 
drs. K.H. Ollongren 
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Antwoord op de vragen van de leden van de PVV-fractie aan de minister 
van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties over het interbestuurlijk 
programma. 
 
Vraag 1 t/m 11 
De vragen 1 t/m 11 die de leden van de PVV-fractie hebben gesteld, hebben 
betrekking op uitspraken uit een intern onderzoek naar de ervaringen met twee 
jaar IBP. Vraag 7 gaat over de openbaarmaking van verslagen van regietafels. 
 
Antwoord vraag 1 t/m 11 
Dit onderzoek is, op verzoek van het interbestuurlijke programmateam IBP, 
uitgevoerd door het adviesbureau Andersson Elffers Felix. Om uitspraken te doen 
over de interbestuurlijke samenwerking heeft de onderzoeker individuele 
gesprekken gevoerd met vertegenwoordigers van gemeenten, provincies, 
waterschappen en het Rijk die betrokken zijn bij het IBP. Met deze betrokkenen is 
gesproken over de inhoud van het IBP, de uitgangspunten, de organisatie, 
resultaten en aandachtspunten voor de toekomst. De vragen die de leden van de 
PVV-fractie stellen hebben betrekking op individuele uitspraken uit het onderzoek. 
Het voert te ver om op al deze uitspraken in te gaan. Het onderzoek is bedoeld 
als interne gedachtegang voor ons als overheden gezamenlijk om een beeld te 
geven hoe het gaat met de interbestuurlijke samenwerking sinds de 
ondertekening van de programmastart IBP op 14 februari 2018. De resultaten van 
het onderzoek zijn breed gedeeld en gepubliceerd zodat mensen die in de 
dagelijkse praktijk te maken hebben met interbestuurlijk samenwerken hier 
kennis van kunnen nemen en van kunnen leren. De lessen en aanbevelingen uit 
het onderzoek betrek ik bij het vervolg van het IBP. 
 
De leden van de PVV-fractie vragen daarnaast of de verslagen van de 
interbestuurlijke regietafels zijn gedeeld met de onderzoeker. De verwijzingen in 
het onderzoek naar de interbestuurlijke regietafels, zijn gedaan op basis van 
gesprekken met de betrokkenen. De verslagen, gericht op intern beraad tussen 
het kabinet en vertegenwoordigers van de koepels van decentrale overheden, zijn 
niet gedeeld met de onderzoeker.  
 
Vraag 12 
De leden van de PVV-fractie vragen of de systematiek van plaatsing in een 
regionale opvanglocatie, in de buurt van een gemeente, betekent dat van een 
asielzoeker/vergunninghouder voor deze plaatsing al bekend is in welke gemeente 
huisvesting zal plaatsvinden. Verder vragen de leden van de PVV-fractie welke 
consequenties deze systematiek heeft voor de taakstelling van huisvesting van 
vergunninghouders voor gemeenten. 
 
Antwoord vraag 12 
Het is inderdaad de bedoeling dat van de betreffende groepen voor plaatsing in de 
regionale opvanglocatie bekend is in welke gemeente zij na vergunningverlening 
worden gehuisvest. Voor vergunninghouders wordt hierin al voorzien in de 
bestaande taakstellingssystematiek. Voor evident kansrijke asielzoekers betekent 
dit dat zij moeten worden gematcht met een gemeente, voorafgaand aan de 
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formele koppeling via de taakstellingssystematiek op het moment van 
vergunningverlening. Hiervoor wordt een werkwijze ontwikkeld.   
 
Vraag 13 
De leden van de PVV-fractie vragen naar de huidige stand van zaken van de 
regionale verdeling van vergunninghouders en op welke wijze in dit proces de 
lokale volksvertegenwoordiging en burgers worden betrokken. 
 
Antwoord vraag 13 
Aan de Landelijke Regietafel Migratie en Integratie is samen met 
vertegenwoordigers van gemeenten en provincies een beeld vastgesteld van de 
opvangcapaciteit die op de middellange termijn nodig is. Er is een inschatting 
gemaakt van de benodigde capaciteit op de verschillende typen locaties, verdeeld 
over de provincies. Voor de regionale opvanglocaties is het uitgangspunt dat deze 
worden verdeeld over provincies op basis van inwonertal, aangezien dit ook de 
basis is voor de verdeling van te huisvesten vergunninghouders. Voor andere 
locaties is het uitgangspunt dat deze worden verdeeld volgens de huidige 
spreiding. Provinciale regietafels kunnen in goed onderling overleg van de 
verdeling afwijken. Voor de verdere invulling binnen de provincies en de verdeling 
over de gemeenten worden de komende maanden regionale plannen opgesteld 
door de deelnemers aan de provinciale regietafels. Deze deelnemers zijn COA en 
gemeenten onder voorzitterschap van de commissaris van de Koning. Bij het 
openen, verlengen en beëindigen van individuele opvanglocaties zullen 
gemeenten de lokale volksvertegenwoordiging en burgers op dezelfde manier 
betrekken als thans het geval is.          
 
Vraag 14 
Als laatste vragen de leden van de PVV-fractie wat de gevolgen zijn van de 
coronacrisis voor het IBP en welke ruimte er is voor de decentrale overheden om 
de plannen voor de uitvoering van IBP-opgaven bij te stellen. 
 
Antwoord vraag 14 
De programmastart IBP bevat afspraken op hoofdlijnen over negen 
maatschappelijke opgaven. In de programmastart IBP hebben we als overheden 
gezamenlijk afgesproken over de uitkomsten van de gezamenlijke afspraken met 
regelmaat in gesprek te gaan. Gemeenten, provincies en waterschappen maken 
vervolgens zelf de keuze over de concrete invulling van de opgaven in de regio. Ik 
hecht aan een bestendige, gezamenlijke en slagvaardige overheid waarin 
medeoverheden hun reguliere taken waaronder vergunningverlening, en hun 
taken met betrekking tot onder andere participatie, zorg, vervoer, en lokale 
culturele voorzieningen kunnen uitvoeren. Zo heb ik mij onlangs, samen met mijn 
medefondsbeheerder, de staatssecretaris van Financiën – Fiscaliteit en 
Belastingdienst, ingezet voor reële compensatie van de gevolgen van de 
coronamaatregelen voor medeoverheden1. 

 
1   Kamerstukken II, 2019/20, 35 420, nr. 43  


